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Anslaget på kommunens anslagstavla den 13 februari 2017. 

 
 

Tid 
Måndagen den 30 januari 2017 kl. 11:00 – 14:15 

Plats 
Stora Konferenssalen, Brofästet Hotell & Konferens 

Omfattning 
§§ 1-21 

Beslutande 
Roger Kaliff (S), ordförande 
Ann-Marie Engström (S), 1:e vice ordförande 
Per-Olof Jonsson (M), 2:e vice ordförande 
Ylva Hällblad (S) 
Dzenita Abaza (S) 
Mattias Adolfson (S) 
Marie Simonsson (S) 
Roger Holmberg (S) 
Magnus Lundén (S) 
Michael Ländin (S) 
Marianne Dahlberg (S) 
Nasim Malik (S) 
Inger Henriksson (S) 
Steve Sjögren (S) 
Anette Lingmerth (S) 
Lasse Johansson (S) 
Elisabeth Gustavsson (S) 
Jens Ison Thoor (S) 
Mona Jeansson (S) 
Helena Olsson (S) 
Anne-Cathrine Lindh (S) 
Stig Persson (S) 
Kristina Podolak-Andersson (S) 
Göran Wiegert (S) 
Elisabeth Sjögren Heimark (S), §§ 1-11 
Gunnar Nilsson (S), §§ 12-21 
Peter Olofsson (S) 
Gunnel Akinder (S) 
Gunilla Johansson (S) 
Ingvar Nilsson (S), §§ 1-6 
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Sven-Erik Ekblad (S), §§ 7-21 
Anders Andersson (C) 
Gunnar Olsson (C) 
Erik Ciardi (C) 
Ann-Cristin Fredriksson (C) 
Anita Wollin (C) 
Bertil Dahl (V) 
Liselotte Ross (V) 
Leila ben Larbi (V) 
Christina Fosnes (M) 
Per Dahl (M) 
Pelle Sederkvist (M) 
Karl Holst (M) 
Kajsa Hedin (M) 
Lisa Jalmander (M) 
Alexander Critén (M) 
Måns Linge (M) 
Inger Hilmansson (L) 
Björn Brändewall (L) 
Carl-Henrik Sölvinger (L) 
Anna-Britt Wejdsten (L) 
Mark Hammar (MP) 
Daphne Thuvesson (MP) 
Max Troendlé (MP) 
Annika Carlsson Wistedt (MP) 
Christopher Dywik (KD) 
Bengt-Olof Roos (KD) 
Thoralf Alfsson (SD) 
Lars Petersson (SD) 
Lars Rosén (SD) 
Lennart Johansson (SD) 
Carina Falkestad (SD) 
Krister Thornberg (SD) 
 

Sekreterare 
 
 
 
Jonas Sverkén 
 

Justeras 
 
Roger Kaliff Peter Olofsson 
ordförande  

 
 
Carina Falkestad 
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____________ 

Utdelning av Kalmar kommuns interna jämställdhetspris och 
Kalmar kommuns tillgänglighetspris 
 
I samband med lunch ajourneras kommunfullmäktige för utdelning av följande priser:  
 
Utdelning av det interna jämställdhetspriset  
Kommunalrådet Bertil Dahl (V) överlämnar det interna jämställdhetspriset till Yvonne 
Nordebo-Merby, förskolechef för förskolan Pulpeten-Smedjan. 
 
Utdelning av tillgänglighetspriset  
Kommunalrådet Dzenita Abaza (S) överlämnar tillgänglighetspriset till Fritidskanalen, 
Lindsdals IF. 

 
____________ 

 

§ 1 

Val av protokollsjusterare 
Beslut 
Kommunfullmäktige utser Peter Olofsson (S) och Carina Falkestad (SD) att 
tillsammans med ordföranden justera protokollet.  
 

§ 2 

Fråga från Christopher Dywik (KD): Ska religionsfobi 
förhindra barnens rätt till en meningsfull fritid? 
Dnr KS 2016/1245 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Christopher Dywik (KD) får ställa följande fråga till 
kommunstyrelsens ordförande Johan Persson (S), överlämnad till ordförande i 
Södermöre kommundelsnämnd Elisabeth Gustavsson (S): 
 
I Halltorp några mil söder om Kalmar finns det en eldsjäl som har startat upp en helt 
och hållet frivilligt driven fritidsgård. En fritidsgård där det varje kväll den är öppen 
samlar mellan 10-30 ungdomar i olika åldrar. 
 
Undertecknad och Södermöre kommundelsnämnd har gjort vad vi kan för att stötta 
detta goda fantastiska initiativ på orten, och hjälpt eldsjälen att få kontakt med såväl 
Regionförbundet som Fryshuset samt ge ett mindre ekonomiskt stöd till material. 
 
Av förståeliga skäl är det väldigt påfrestande att som ensam ansvara för 10-30 barn och 
ungdomar. 
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Fritidsgårdsverksamheten Södermöre alltså Södermöre för alla har ett uppdrag att 
verka i hela Södermöre och se till att det finns verksamhet på alla orter där det finns 
intresse. 
 
Det logiska steget ifrån Södermöre kommundels sida är att tillse att Södermöre för alla 
kan stötta upp eldsjälen på orten genom att hjälpa till i verksamheten en gång i veckan. 
 
Nu får Södermöre kommundelsnämnd beskedet att det är omöjligt pga. att den 
aktuella lokalen som ungdomarna har fått låna råkar tillhöra Filadelfia, och därmed är 
en religiös lokal.  
 
Med anledning av det vill jag ställa följande fråga:  
 
Ska religionsfobi förhindra barnens rätt till en meningsfull fritid? 
    
  
Elisabeth Gustavsson (S) lämnar följande svar på frågan: 
 
Södermöre kommundels fritidsgårdsverksamhet Södermöre för alla står inte för 
religionsfobi. Det finns inget som hindrar att kommunal verksamhet för unga bedrivs i 
lokaler där det även bedrivs religiös verksamhet. Men Filadelfias lokal i Halltorp är inte 
optimal för fritidsgårdsverksamhet, detta anser även ”eldsjälen” själv som vill ha en 
annan lokal att bedriva mötesplatsen för barnen och ungdomarna i. 
  
Lokalen är svårarbetad eftersom inredningen inte är anpassad för 
fritidsgårdsverksamhet.  Hen får dessutom vid varje tillfälle plocka fram och efteråt 
plocka undan möblemang, material, möblera om mm. Fritidsledarna i Södermöre för 
alla är av samma uppfattning, samt att verksamhet för barn och ungdomar bör 
bedrivas på en plats där de kan vara på sina villkor, utan rädsla för att något ömtåligt 
går sönder eller slits.  
 
Med bakgrund av ovanstående argument att både” eldsjälen” och fritidsledarna anser 
att annan lokal är bättre, så har andra alternativ undersökts. Samtal med Torsås 
Kommun har inletts med syfte att få tillgång till Möre BKs lokal i Halltorp vid något 
eller några tillfällen i veckan. Lokalen används idag av flera HVB-hem, verksamma i 
Torsås kommun, för utbildning och fotbollsträning. Södermöre 
Kommundelsförvaltning och Torsås Kommun menar att det kan ge flera positiva 
samhällsvinster om verksamheterna kan utnyttja lokalerna tillsammans. 
 
Vill också tillägga att idag är det Filadelfiaförsamlingen och ”eldsjälen” som har ett 
avtal om upplåtelse av lokalen. 

§ 3 

Fråga från Carl-Henrik Sölvinger (L): Fler konsulter på 
socialförvaltningen? 
Dnr KS 2017/0085 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Carl-Henrik Sölvinger (L) får ställa följande fråga till 
socialnämndens ordförande Roger Holmberg (S): 
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Den 21 mars 2016 interpellerade jag om arbetssituationen på socialförvaltningen. Då 
handlade mina frågor om de ökande kostnaderna för inhyrda konsulter och vad som 
kunde göras för att förbättra arbetssituationen och underlätta nyrekryteringen. 
 
Då framkom att kostnaderna för konsulter var ca 900 000 kr för 2015 och att du 
förväntade dig ökade kostnader för detta 2016. Då var vi helt överens om hur 
situationen på socialförvaltningen såg ut och vi diskuterade framförallt vilka åtgärder 
som skulle vidtas. Vi var också överens om att konsulter kan vara en tillfällig lösning 
för att avlasta ordinarie personal. 
 
Med anledning av att 2016 nu är slut skulle jag vilja följa upp min interpellation med 
följande fråga. 
 
Hur stora blev kostnaderna för konsulter 2016 och vilka nya åtgärder ämnar du vidta 
med anledning av detta? 
    
 
Roger Holmberg (S) lämnar följande svar på frågan: 
 
Tack Carl-Henrik för din fråga. Kostnaderna för 2016 blev 3,4 mnkr. Vi har haft 5 
konsulter inne under året. 
 
Vi har under 2016 haft ett stort mottagande av ensamkommande. Enligt mig är inte 
2015 och 2016 jämförbara utifrån den situation som varit kring mottagandet. Vi har 
varit tvungna att förstärka.  
 
När det gäller åtgärder för att rekrytera och behålla socialsekreterare så arbetar vi med 
att se över lönenivåer, rimligt antal ärenden, nära till arbetsledning, karriärvägar och 
strukturerad introduktion och kompetensutveckling.  

§ 4 

Fråga från Björn Brändewall (L): Åtgärder för att upptäcka 
dolda eller planerade barnäktenskap 
Dnr KS 2017/0084 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Björn Brändewall (L) får ställa följande fråga till 
socialnämndens ordförande Roger Holmberg (S): 
 
För ett år sedan interpellerade jag i frågan om barnäktenskap i Kalmar. Jag fick då 
besked om att Socialförvaltningen hade två aktuella fall, där flickorna varit under 18 
år men över 15 år, och själva hade barn. Sverige erkänner aldrig ett sådant äktenskap, 
men det är inte lika självklart att hindra 16-17 -åringar från att ändå bo tillsammans 
med sin partner. 16-åringar har enligt svensk lag rätt att vara sambo med vem de vill, 
och denna gråzon tror jag gör det svårt att i Sverige vara tydlig med vår nolltolerans 
mot barnäktenskap. 
Jag fick hur som helst beskedet att Socialförvaltningen i sådana situationer gör en 
bedömning av lämplig åtgärd från fall till fall, vilket jag tror är nödvändigt. 
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En annan sak som diskuteras alltmer är dock mörkertalen, som uppskattas vara 
stora. Om det är viktigt att kommunens socialtjänst kan hantera barnäktenskap så 
att barnets rättigheter sätts i första rummet, är det minst lika viktigt att kommunen 
även kan upptäcka barnäktenskap som skett och sker i det dolda. Annars kommer 
vi inte att kunna gripa in och skydda barnen. 
 
Hur upptäcker man då ett dolt barnäktenskap, eller ett barnäktenskap som 
planeras? 
 
Kommunen har i olika sammanhang kontakter med de flesta kommuninvånarna, och 
kan i vardagen träffa både pojken/mannen, flickan/kvinnan eller någon nära 
anhörig via förskola, grundskola, gymnasieskola, vuxenutbildning, socialtjänst, 
vårdcentral och säkert ännu fler platser. Säkert finns det varningssignaler som all 
brukarnära personal behöver vara lyhörd inför. Utöver kommunens egen 
verksamhet så kan det vara viktigt at t ha samarbete med Komvux, Landstinget, 
Kalmarsunds gymnasieförbund, men även icke kommunala brukarnära 
verksamheter som fristående skolor. 
 
Barnäktenskap är tillräckligt svårt och känsligt att hantera för utbildade 
socialsekreterare, så hur svårt måste det inte vara för alla andra tjänstemän? Om vi 
ska kunna hitta mörkertalen behöver all brukarnära personal ha viss 
grundkompetens i frågan. 
 
Det kan röra sig om: 
 
- vilka varningssignaler man ska vara uppmärksamma på inom just sin egen 

verksamhet 
 
- vilka frågor man vid misstanke ska ställa för att försäkra sig om att det inte rör 

sig om ett barnäktenskap 
 
- vilka frågor man INTE ska ställa eftersom de kan leda till att barnen göms från 

kommunen. Länsstyrelsen i Östergötland har ett särskilt uppdrag att förebygga 
hedersrelaterat våld och förtryck, inklusive tvångsäktenskap och kan vara en 
viktig kunskapsresurs i frågan. 

 
Därför undrar jag: 
 
- I vilken utsträckning är Kalmar kommuns olika personalgrupper utbildade i att 

upptäcka barnäktenskap samt samverkar med ovan nämnda organisationer? 
    
 
Roger Holmberg (S) lämnar följande svar på frågan: 
 
Tack Björn för din fråga i ett viktigt och aktuellet ämne. Socialnämnden och 
socialförvaltningens personal söker hela tiden mer kunskap för att bli mer kompetent i 
denna fråga. Vi har två socialsekreterare som har huvudansvar för våldsfrågor och stöd 
till våldsutsatta. De fungerar som specialister och stöd för övriga medarbetare som 
kommer i kontakt med ämnet i sina ärenden/ utredningar. Mellan oktober-november 
2016 deltog 5 enhetschefer, 11 socialsekreterare och kvinnofridssamordnaren i ett 
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testprojekt för webbutbildning kring hedersrelaterat våld och förtryck som tagits fram 
av Linna mottagningen i Stockholm. Utbildningen ska vara konstruerad så att den 
anpassas till var och ens tidigare kunskapsläge. 
 
Socialstyrelsen har nyligen lanserat en webbaserad grundutbildning inom området våld 
i nära relationer och där tanken är att ATV kommer att utbilda utbildare som kan hålla 
i webbutbildningen till all övrig personal inom socialförvaltningen framöver. 
Länsstyrelsen i Östergötland och Migrationsverket publicerade nyligen en 
webbutbildning inom området hedersrelaterat våld som vi tänker kan användas på 
samma sätt. 
Som du ser ovan tar vi denna fråga på stort allvar och gör allt för att öka vår 
kompetens inom alla personalgrupper för att upptäcka barnäktenskap och därmed 
förhindra att någon ska behöva ingå äktenskap mot sin egen vilja. 
 

§ 5 

Fråga från Christopher Dywik (KD): Specialpedagoger - en 
viktig stödfunktion 
Dnr KS 2017/0109 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Christopher Dywik (KD) får ställa följande fråga till 
Södermöre kommundelsnämnds ordförande Elisabeth Gustavsson (S): 
 
Många barn i dagens skola behöver mindre sammanhang för att kunna koncentrera 
och lära sig. Skälen kan vara många, men behovet av extra stöd är densamma. Här 
fyller specialpedagogerna en oerhört viktig stödfunktion, för såväl lärare som barn. 
 
Under senaste åren har dock en av de två specialpedagoger som funnits i Södermöre 
kommundel slutat, och tjänsten har förblivit otillsatt. Efter vecka 7 kommer även den 
kvarvarande specialpedagogen att försvinna. 
 
Med anledning av det vill jag ställa följande fråga:  
 
Vilka åtgärder har vidtagits för att besätta tjänsten och räcker det med en 
specialpedagog i Södermöre kommundel?  
    
 
Elisabeth Gustavsson (S) lämnar följande svar på frågan: 
 
För elevhälsan i Södermöre kommundel ansvarar rektor på Södermöreskolan. I 
elevhälsoteamet ingår två kuratorer, två skolsköterskor samt en specialpedagog med 
särskilt uppdrag. Därutöver arbetar specialpedagoger/speciallärare på Södermöres 
skolor. 
 
Förskolor och skolor har också tillgång till skolpsykolog och därtill finns möjlighet att 
köpa specialpedagogisk kompetens från Kalmar kommuns centrala elevhälsa. De 
uppdrag man ansökt för har genomförts. 
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Från och med juli 2013 har det funnits en specialpedagog, 80 %, med särskilt uppdrag 
anställd i Södermöre kommundel. 
  
Vid chefsmötet den 12 januari 2017, där Södermöres förskolechefer och rektorer 
deltog, diskuterades framtida organisation av elevhälsa med anledning av vakansen 
specialpedagog med särskilt uppdrag som uppstår v.9. Efter mötet har 
förvaltningschefen tagit kontakt med barn- och ungdomsförvaltningen med fråga att 
eventuellt ingå i deras organisation gällande specialpedagoger med särskilt uppdrag. 
Barn- och ungdomsförvaltningens kamrer ska återkomma med kostnadsförslag. 
Utifrån diskussionsunderlag och kostnads-beräkning fattas beslut om hur 
organisationen för Södermöres elevhälsa ska se ut i framtiden. 

§ 6 

Interpellation från Björn Brändewall (L): Hur kompenserar 
Kalmar kommun för nedskärningar inom LSS? 
Dnr KS 2016/1240 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Björn Brändewall (L) får ställa följande interpellation 
till kommunstyrelsens ordförande Johan Persson (S), överlämnad till socialnämndens 
ordförande Roger Holmberg (S): 
 
Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) är den största 
frihetsreformen i svensk historia för personer med omfattande funktionsnedsättningar. 
Det många tar för givet, som att vända sig i sängen när man vill, bjuda hem kompisar 
på middag, plugga, jobba, klia sig, gå ut på promenad, blev möjligt med den personliga 
assistansen när LSS-reformen drevs igenom 1994 av socialminister Bengt Westerberg 
(FP). Men på senare tid har allt fler fått se den friheten beskäras. 
 
Den rödgröna regeringen har tidigt pekat ut den personliga assistansen som ett möjligt 
område att skära ned på. I regeringens regleringsbrev till Försäkringskassan har den nu 
gjort allvar av det hotet. Myndigheten uppmanas ”bidra till att bryta utvecklingen av 
antalet timmar”. Sedan dess har antalet personer med personlig assistans i Sverige 
minskat med mer än en person om dagen. De allt strängare bedömningarna skapar stor 
oro hos enskilda, hos makar och hos föräldrar som inte vet hur de ska klara sig, och får 
ibland absurda konsekvenser. En person som t ex behöver två assistenter när hen 
riskerar att kvävas av svåra hostattacker, beviljas extra assistans för det i totalt tjugo 
minuter om dagen, för varje hostattack är ju ganska kort. 
 
Liberalerna verkar för att stoppa dessa nedskärningar och återupprätta förtroendet för 
assistansreformen. Vi har som enda parti avsatt extra pengar för LSS i vår 
riksdagsbudget. Men så länge som regeringen fortsätter spara pengar på 
funktionsnedsatta, kommer kommunerna för det mesta att få betala priset. 
 
I Hultsfreds kommun har man ökat kostnaderna med fyra miljoner kronor under 
innevarande år för att täcka upp det som Försäkringskassan skurit ner. I Kalmars 
socialnämnds budget finns mig veterligen inga motsvarande pengar avsatta för 
volymökningar, varken för 2016 eller 2017. 
 
Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor: 
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- Hur stor kostnadsökning beräknas nedskärningarna i den personliga 
assistansen innebära för Kalmar kommun under 2016 respektive 2017? 

 
- Kommer kommunen att täcka behoven för alla som får minskad assistans, och 

varifrån ska dessa resurser i så fall tas? 
    

 
Roger Holmberg (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
 
Tack Björn för din interpellation i denna aktuella och viktiga fråga. De förändringar 
som nu sker inom LSS när det gäller stödinsatsen assistans beror på att högsta 
förvaltningsdomstolen har förändrat rättsläget i tre uppmärksammade domar. De har 
mot brukaren gett Försäkringskassan rätt vilket har gjort att dessa domar är 
prejudicerande för övrigt liknande ärenden. Brukarna kommer då att få stödinsatser 
från LSS som kommunen ansvarar för.  
Jag och mitt parti här i Kalmar och Kalmar län har uppmärksammat regeringen om att 
dessa domar får dessa konsekvenser för brukarna. Våra riksdagsledamöter har krävt en 
lagändring. Frågan bereds nu i regeringen och jag hoppas att vi får en lagändring snart.  
 
I Kalmar har vi har hittills kännedom om sex personer som fått tidigare beviljad 
assistansersättning indragen (oktober 2016-januari 2017). Vi har gått igenom alla SFB-
beslut för vuxna (oavsett utförare) och vid denna genomgång fann de ett 20-tal beslut 
som de bedömer kan komma att bli föremål för indragning vid en ev. omprövning av 
Försäkringskassan. Denna kvantitet får anses tämligen osäker då det finns en hel del 
beslut som vi inte har personlig kännedom kring den enskildes 
behov/funktionsnedsättning. 
 
I varje ärende där den statliga ersättningen dras in helt genererar en kostnadsökning 
för kommunen. Kostnadsökningen kan innebära allt från cirka 300 tkr till 1 500 tkr per 
år och ev. mer i något enstaka fall.  
 
Vi följer utvecklingen nogsamt och nämnden kommer att få en rapport om läget på 
sammanträdet i februari. 
 
När det kostnadsökningar vi fått gällande de sex personer som fått SFB indraget håller 
vi på att kostnadsberäkna detta och att vi kommer redovisa detta i den rapport som 
ska lämnas till nämnden i februari. SKL driver just nu frågan om att 
kostnadskompensera kommunerna mot staten i denna fråga. 
 

§ 7 

Godkännande av Kalmar Öland Airport AB:s köp av andel i 
Törneby solcellspark 
Dnr KS 2016/1290 

Handlingar 
Utdrag ur Kalmar Kommunbolag AB:s styrelseprotokoll den 20 december 
2016, § 93. 
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Utdrag ur Kalmar Öland Airport AB:s styrelseprotokoll den 9 december 2016, 
§ 59. 
 
Affärsupplägg Törneby solcellspark. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 10 januari 2017, § 3. 

Bakgrund 
Kalmar Öland Airport AB har tecknat ett arrendeavtal med Kalmar Energi AB om 
etablering av en solcellspark på flygplatsområdet. Inköp av en andel är ca 550 000 
kronor, med en återbetalningstid på ca 20 år. Enligt Kalmar Öland Airport AB:s 
bolagsordning får bolaget inte förvärva aktier, bilda dotterföretag, ändra aktiekapitalet 
eller ingå fusion utan kommunfullmäktiges medgivande. 
 
Kalmar Kommunbolag AB:s styrelse har föreslagit att kommunfullmäktige godkänner 
Kalmar Öland Airport AB:s köp av andel i Törneby solcellspark. Kommunstyrelsen 
har tillstyrkt Kalmar Kommunbolag AB:s förslag. 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Kalmar Öland Airport AB:s köp av andel i Törneby 
solcellspark.  

§ 8 

Godkännande av Kalmar Energi Värme AB:s deltagande i 
nyemission av aktier i More Biogas Småland AB 
Dnr KS 2016/1289 

Handlingar 
Utdrag ur Kalmar Kommunbolag AB:s styrelseprotokoll den 20 december 
2016, § 94. 
 
Skrivelse från Kalmar Energi Värme AB den 2 december 2016. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 10 januari 2017, § 4.  

Bakgrund 
Kalmar Energi AB anslöt sig under 2015 som andelsägare i More Biogas Småland och 
deras andel av verksamheten uppgår till knappt 5 %. Under våren 2016 blev Kalmar 
Läns Trafik AB:s (KLT) upphandling av transportlösningar för åren 2017-2027 klar 
och den ställer krav på biogas till 60 % av den totala transportvolymen. Efterfrågan på 
biogas kommer därmed att öka kraftigt i regionen under de närmaste tio åren. 
 
Under hösten 2016 har Investor tydliggjort att deras lån med möjlighet att konvertera 
över till ägarandel inte kommer att utnyttjas. Bakgrunden är att verksamheten anses 
vara för liten för att Investor kan agera som en långsiktig ägare. Vid återbetalning av 
lånet på drygt fyra miljoner kronor går befintliga ägare in solidariskt och tillför medel 
och därmed kan andelarna behållas på tidigare nivåer samtidigt som belåningsgraden i 
verksamheten sjunker. 
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För Kalmar Energi Värme AB omfattar nyemissionen totalt 285 500 kronor. Det 
totala aktieinnehavet motsvarar därmed fortsatt en insats på knappt 5 % i bolaget. 
Kalmar Energi Holdings styrelse har godkänt att deras andel tas av nyemissionen den 
29 november 2016.  
 
Enligt Kalmar Energi Holding AB:s bolagsordning får bolaget inte förvärva aktier, 
bilda dotterföretag, ändra aktiekapitalet eller ingå fusion utan kommunfullmäktiges 
medgivande. 
 
Kalmar Kommunbolag AB:s styrelse har föreslagit att kommunfullmäktige godkänner 
att Kalmar Energi Holding AB:s, via sitt dotterbolag Kalmar Energi Värme AB, deltar 
i nyemission av aktier i More Biogas Småland AB. Kommunstyrelsen har tillstyrkt 
Kalmar Kommunbolag AB:s förslag. 

Överläggning 
Under överläggningen föreslår Max Troendlé (MP), med instämmande av Anders 
Andersson (C), att kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Sedan överläggningen avslutats beslutar kommunfullmäktige att bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner att Kalmar Energi Holding AB, via sitt 
dotterbolag Kalmar Energi Värme AB, deltar i nyemission av aktier i More 
Biogas Småland AB. 

Protokollsanteckningar 
Ledamöterna från M, L och KD redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”2015-06-15 beslutade kommunfullmäktige att godkänna Kalmar Energis 
förvärv av 2000 aktier i More Biogas för 1 miljon kronor varav 200 Tkr för 
aktier och ett villkorat lån om 800 Tkr. Alliansen var då emot att godkänna 
förvärvet då vi ansåg att Kalmar Energi AB, som är ett kommunalt delägt bolag inte 
bör stödja ett enskilt företag. 
 
I bolagsordningen krävs kommunfullmäktiges medgivande, och vi ville då rikta 
uppmärksamheten på att kommunen riskerade att begränsa den fria företagsamheten 
genom att gynna en enskild näring. Kommunfullmäktige beslutade dåtrots vårt nej att 
godkänna förvärvet. 
 
När Kalmar Energi nu vill ta sin andel av nyemissionen får det ses i ljuset av att 
de vill behålla sin sedan tidigare, av kommunfullmäktige godkända, ägarandel 
om 5 % när en aktieägare försvinner. Nu handlar det om 285 500 kr varav 
57 100 utgör aktievärde och 228 400 villkorat lån. Kalmar Energis insats i 
More uppgår då totalt till ca 1,3 miljoner kronor. 
 
När nu KLT:s upphandling av transportlösningar för 2017-2027 är klar med 
krav på minst 60 % biogas torde marknaden för denna bransch se ljusare ut än 
tidigare. More Biogas lämnade också för 2016 ett positivt resultat. Det kommunala 
bolagets inblandning borde därför inom några år kunna fasas ut. 
Vår inställning vid nyförvärvet måste också ses i ljuset av att More Biogas var 
det företag som förvärvade det tidigare kommunala bolaget Kalmar Biogas AB 
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anläggning. Kalmar Biogas AB genererade genom åren kommunkoncernen 
förluster i storleksordningen 30-40 miljoner kronor.” 
 
Ledamöterna från SD redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”När kommunfullmäktige den 15 juni 2015 godkände att Kalmar Energi 
Värme AB fick gå in som delägare i More Biogas Småland AB reserverades sig 
Sverigedemokraterna mot detta beslut. Efter de stora förluster som Kalmar 
kommun tidigare gjort i sitt egna kommunbolag Kalmar Biogas AB för 
framställning av biogas ansåg vi inte att det var försvarbart att ett delägt kommunbolag 
återigen skulle investera i ett privat biogasföretag som More 
Biogas Småland AB. 
 
Vår uppfattning kvarstår i denna fråga och vi är kritiska till att Kalmar Energi 
Värme AB deltar i den nu aktuella nyemissionen.” 
 

§ 9 

Upphävande av magnetfältspolicyn 
Dnr KS 2017/0011 

Handlingar 
Utdrag ur samhällsbyggnadsnämndens protokoll den 14 december 2016, § 234. 
 
Samhällsbyggnadskontorets yttrande den 28 november 2016. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 10 januari 2017, § 5.  
 

Bakgrund 
Samhällsbyggnadsnämnden har gett samhällsbyggnadskontoret i uppdrag att se över 
behovet av kommunens nuvarande magnetfältspolicy, som antogs av 
kommunfullmäktige 2010. 
 
Samhällsbyggnadskontoret har sett över nuvarande magnetfältspolicy och föreslår att 
den bör upphävas då den inte längre är helt aktuell. Samhällsbyggnadskontoret 
tillämpar försiktighetsprincipen och magnetfält beaktas ändå i samband med planering 
och nybyggnation.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har utifrån ovanstående föreslagit att kommunfullmäktige 
upphäver tidigare beslutad magnetsfältspolicy. Kommunstyrelsen har tillstyrkt 
samhällsbyggnadsnämndens förslag.  

Beslut 
Kommunfullmäktige upphäver tidigare beslutad magnetfältspolicy.  

§ 10 

Försäljning av fastigheten Brandvakten 7, gamla 
brandstationen, till Glebe Fastighets AB 
Dnr KS 2016/0388 
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Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 12 december 2016. 
 
Beslutsunderlag försäljning av Brandvakten 7.  
 
Köpekontrakt med bilagor. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 10 januari 2017, § 7.  

Bakgrund 
Kalmar kommun har ett pågående detaljplaneärende för ändrad användning av 
nuvarande brandstation på fastigheten Brandvakten 7 då en ny brandstation är under 
uppförande. Något formellt samråd kring planförslaget har ännu inte skett.  
 
För att på bästa sätt kunna tillvarata platsens unika strategiska läge och kulturhistoriska 
värden samt säkra genomförbarheten av projektet har kommunledningskontoret gått 
ut med en försäljning av Brandvakten 7 för att få en samarbetspartner i detaljplane-
processen samt en slutlig köpare och förvaltare av fastigheten. 
 
Vid anbudstidens slut den 16 september 2016 hade fyra kompletta anbud kommit in. 
De inkomna anbuden utvärderades utifrån ekonomi och bedömd genomförbarhet 
samt hur väl projektet bedöms bidra till stadsliv och stadsbild. Utvärderingsgruppen 
bestod av mäklarna Håkan Hellström och Mats Arnesson, stadsarkitekt Björn 
Strimfors och projekt- och exploateringschef Pär Svanfeldt. 
 
Den samlade bedömningen är att försäljning av fastigheten Brandvakten 7 bör ske till 
Glebes Fastighets AB för en köpeskilling om 48 000 000 kronor. 
 
Planutskottet har föreslagit att kommunfullmäktige säljer Brandvakten 7 till Glebes 
Fastighets AB för 48 000 000 kronor. Kommunstyrelsen har tillstyrkt planutskottets 
förslag.  

Överläggning 
Under överläggningen föreslår Christopher Dywik (KD) – med instämmande av 
Annika Carlsson Wistedt (MP), Thoralf Alfsson (SD) och Mattias Adolfson (S) – att 
kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Sedan överläggningen avslutats beslutar kommunfullmäktige att bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslut 
Kommunfullmäktige säljer fastigheten Brandvakten 7 på Kvarnholmen enligt 
kommunledningskontorets förslag till Glebes Fastighets AB (org. nr. 556661-5000) för 
en köpeskilling om 48 000 000 kronor. 

Protokollsanteckningar 
Ledamöterna från KD redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Kristdemokraterna anser att all nybyggnation ska anpassas efter den kringliggande 
bebyggelsen, att det finns ett värde i att låta Kalmar kommuns områden få bevara sin 
egen särpräglade karaktär.  
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Människans närmiljö är av stor vikt för vårt psykiska och fysiska välbefinnande. En 
trygg och estetiskt tilltalande närmiljö är inte bara viktig ur turismsynpunkt, utan också 
för att vi som individer, såväl som samhälle ska må bra och utvecklas i positiv riktning. 
Därför är det av stor vikt med en arkitektur och stadsplanering som skapar bestående 
värden och är hållbar i begreppets fulla bemärkelse. Värdefulla kultur- och 
naturmiljöer ska hanteras varsamt och med respekt så att de på bästa sätt bevaras för 
framtiden.  
 
Utvecklingen av fastigheten Brandvakten är inget undantag. Av flera skäl är Glebes 
planer för området mycket välkomna. Samtidigt som om- och tillbyggnationen görs 
med stort respekt för områdets särpräglade karaktär så öppnar den upp för en 
modernisering av området. Välbehövliga hyreslägenheter tillskapas och goda 
förutsättningar för ett mer attraktivt och levande område med butiker på markplan 
knyter ihop Kvarnholmen och Sveaplan.  
 
I det fortsatta detaljplanearbetet och de diskussioner som förs med Glebe kring 
detaljer i nya byggnationen är det givetvis viktigt att även fortsatt trygga att om- och 
tillbyggnationen uppförs på ett sådant sätt att dess uppförande och inte minst dess 
fasad får en utformning som harmoniserar med områdets unika karaktär gällande 
arkitektur, färg och material. Detta, såväl som den exakta placeringen av glaskuben 
framför gamla brandstationen (såväl som dess vara eller icke-vara), bör av ovan 
nämnda skäl vara föremål för vidare diskussion.” 
 
Ledamöterna från MP redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Miljöpartiet stödjer förslaget till beslut av följande skäl: Vid nybyggnation/ 
ombyggnation och planarbete vill vi särskilt gynna gemenskap (barnvänligt, tryggt, 
blandade aktiviteter, gemensamhetsytor och blandade upplåtelseformer), rörelse 
(grönytor, plats för gång-cykel och kollektivtrafik) samt långsiktigt god ekonomi 
(klimatanpassning, god vattenmiljö och energieffektivitet). 
 
Genom den föreslagna försäljningen skapas bra förutsättningar för blandade aktiviteter 
och upplåtelseformen hyresrätt vilket för närvarande är en brist i vår stad. Dessutom 
inbjuder planeringen till bra gångstråk. Däremot saknar vi krav kring energieffektivitet 
och andra miljömål i kommunens utvärdering av de planerade till- och 
ombyggnaderna.” 

§ 11 

Kalmar kommuns Belysningsprogram 2016 Unika Kalmar 
Dnr KS 2013/0482 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 14 december 2016. 
 
Kalmar kommuns Belysningsprogram 2016 Unika Kalmar, del 1 och del 2 
Fördjupning för Kalmar innerstad. 
 
Bemötande av inkomna synpunkter från servicenämnden. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 10 januari 2017, § 12.  
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Bakgrund 
Under 2015 har Kalmar kommun i samarbete med Kalmar Energi AB och ÅF 
Lighting tagit fram ett belysningsprogram för kommunens offentliga gator och platser. 
Programmet skulle skapa en sammanhållen syn på hur Kalmar kommun ska arbeta 
med belysning utifrån trygghet, trafiksäkerhet, estetik, miljö och stadsutveckling.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden godkände förslag till Belysningsprogram för Kalmar 
kommun den 16 december 2015 och översände det till kommunfullmäktige för 
antagande. 
 
Kommunstyrelsens planutskott återremitterade ärendet till samhällsbyggnadsnämnden 
den 26 januari 2016 för att programmet skulle göras om så att det omfattar hela 
Kalmar kommun. 
 
Med återremissen som utgångspunkt har samhällsbyggnadskontoret arbetat fram ett 
nytt förslag till belysningsprogram för Kalmar kommun. Nuvarande förslag omfattar 
hela Kalmar kommun. Belysningsprogrammet ska bidra till att kvalitetssäkra 
framtidens belysningsanläggningar och fungera som ett planeringsunderlag med råd 
och riktlinjer för belysningen i Kalmar kommun. Programmet ska öka medvetenheten 
om belysningens betydelse i den fysiska miljön och skapa en helhetsbild för den som 
planerar och utformar belysningsanläggningar i Kalmar kommun.  
 
Med anledning av omarbetningen skickade samhällsbyggnadsnämnden det nya 
förslaget på remiss till servicenämnden för yttrande. Servicenämnden fick en 
information om programmet den 23 november 2016. Servicenämnden har härefter 
kommit in med ett remissvar och samhällsbyggnadskontoret har bemött synpunkterna 
skriftligt. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden godkände det nya förslaget till Kalmar kommuns 
Belysningsprogram 2016 Unika Kalmar den 14 december 2016 och översände det till 
kommunfullmäktige för antagande. 
 
Planutskottet har föreslagit att kommunfullmäktige antar Kalmar kommuns 
Belysningsprogram 2016 Unika Kalmar. Kommunstyrelsen har tillstyrkt planutskottets 
förslag.  

Överläggning 
Under överläggningen föreslår Christina Fosnes (M) – med instämmande av Annika 
Carlsson Wistedt (MP), Mattias Adolfson (S) och Inger Hilmansson (L) – att 
kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Sedan överläggningen avslutats beslutar kommunfullmäktige att bifalla kommun-
styrelsens förslag.  

Beslut 
Kommunfullmäktige antar Kalmar kommuns Belysningsprogram 2016 Unika Kalmar. 
 
Programmet utgör en rekommendation för det fortsatta arbetet med belysningsfrågor. 
Naturligtvis måste rekommendationerna vägas mot de ekonomiska förutsättningarna.  
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§ 12 

Motion från Per Dahl (M) och Kajsa Hedin (M): Cykel-
parkeringshus i anslutning till järnvägsstationen 
Dnr KS 2016/1064 

Handlingar 
Utdrag ur samhällsbyggnadsnämndens protokoll den 14 december 2016, § 225. 
 
Samhällsbyggnadskontorets yttrande den 29 november 2016. 
 
Motion. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 10 januari 2017, § 13.  

Bakgrund 
Per Dahl (M) och Kajsa Hedin (M) föreslår i en motion att Kalmar kommun 
undersöker möjligheten att antingen genom entreprenör eller i egen regi ordna ett 
cykelparkeringshus i anslutning till järnvägsstationen, samt undersöker möjligheter till 
extern finansiering av parkeringen.  
 
Samhällsbyggnadskontoret har tagit fram ett förslag till yttrande.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har föreslagit kommunfullmäktige att samhälls-
byggnadskontorets yttrande ska utgöra svar på motionen. Kommunstyrelsen har 
tillstyrkt samhällsbyggnadsnämndens förslag.  

Överläggning 
Under överläggningen föreslår Kajsa Hedin (M) – med instämmande av Per Dahl (M), 
Daphne Thuvesson (MP), Mattias Adolfson (S) och Max Troendlé (MP) – att 
kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag.  
 
Sedan överläggningen avslutats beslutar kommunfullmäktige att bifalla kommun-
styrelsens förslag.  

Beslut 
Kommunfullmäktige antar samhällsbyggnadsnämndens yttrande som svar på 
motionen om att undersöka möjligheten att ordna cykelparkeringshus i anslutning till 
järnvägsstationen.  
 
Samhällsbyggnadskontoret ser positivt på motionen och bär med sig förslaget i 
framtida planering av stationsområdet. 
 
Motionen ska härmed anses vara besvarad.  
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§ 13 

Avsägelse samt fyllnadsval som ledamot i barn- och 
ungdomsnämnden samt ersättare i styrelsen för 
Kalmarsunds gymnasieförbund efter Erik Holm (S) 
Dnr KS 2017/0024 

Handlingar 
Valberedningens presidiums skrivelse den 30 januari 2017. 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Erik Holms (S) avsägelse från uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige, ledamot i barn- och ungdomsnämnden samt ersättare i 
Kalmarsunds gymnasieförbund. 
 
Kommunfullmäktige anhåller att länsstyrelsen kallar in en efterträdare efter 
Erik Holm (S) och utser en ny ledamot i kommunfullmäktige för Socialdemokraterna. 
  
Kommunfullmäktige väljer Helena Olsson (S) till ledamot i barn- och ungdoms-
nämnden till och med den 31 december 2018.  
 
Kommunfullmäktige väljer Elisabeth Sjögren Heimark (S) till ersättare i styrelsen för 
Kalmarsunds gymnasieförbund till och med den 31 december 2018.  
 

§ 14 

Fyllnadsval som ledamot i Kalmar Science Park AB efter 
Malin Anell (S) 
Dnr KS 2016/1234 

Handlingar 
Valberedningens presidiums skrivelse den 30 januari 2017. 

Beslut 
Kommunfullmäktige väljer Anette Lingmerth (S) till ledamot i styrelsen för Kalmar 
Science Park AB till och med bolagsstämman 2019.  

§ 15 

Roland Petersons (S) avsägelse från uppdrag som ersättare 
i kommunfullmäktige, ledamot i samhällsbyggnadsnämnden 
samt ersättare i Södermöre kommundelsnämnd 
Dnr KS 2017/0099 

Handlingar 
Valberedningens presidiums skrivelse den 30 januari 2017. 
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Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Roland Petersons (S) avsägelse från uppdrag som 
ersättare i kommunfullmäktige, ledamot i samhällsbyggnadsnämnden samt ersättare i 
Södermöre kommundelsnämnd. 
 
Kommunfullmäktige anhåller att länsstyrelsen kallar in en efterträdare efter 
Roland Peterson (S) och utser en ny ersättare i kommunfullmäktige för 
Socialdemokraterna. 
 

§ 16 

Anmälningsärenden 
 
- Kommunstyrelsens protokoll den 10 januari 2017 

Dnr KS 2017/0017 
 

- Länsstyrelsens beslut att inte överpröva kommunens beslut 
att anta detaljplan för del av fastigheten Malmen 2:3, Södra 
Fredriksskans 
Dnr KS 2013/0725 
 

- Länsstyrelsens beslut att inte överpröva kommunens beslut 
att anta detaljplan för del av fastigheten Norrliden 2:3 m.fl. 
Dnr KS 2014/0491 
 

- Mark- och miljödomstolen beslut att avslå överklagandena av 
kommunens beslut att anta detaljplan för fastigheten Berga 
10:2 
Dnr KS 2014/0896 
 

- Länsstyrelsens beslut att inte överpröva kommunens beslut 
att anta detaljplan för fastigheten Spiggen 4 m.fl. 
Dnr KS 2015/0998 
 

- Kammarrättens beslut om att inte meddela prövningstillstånd 
i ärende om laglighetsprövning enligt kommunallagen 
Dnr KS 2015/1136 
 

- Länsstyrelsens beslut att inte överpröva kommunens beslut 
att anta detaljplan för fastigheterna Tehuset 1 m.fl. 
Dnr KS 2016/0660 
  

- Länsstyrelsens beslut att inte överpröva kommunens beslut 
att anta detaljplan för fastigheterna Kvarnholmen 2:6 m.fl. 
Dnr KS 2016/0661 
 

- Medborgarförslag om farthinder på Sjöliden samt 
samhällsbyggnadsnämndens svar 
Dnr KS 2016/0575 
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- Medborgarförslag om att märka upp mountainbikeslingor vid 
Snurrom samt samhällsbyggnadsnämndens svar 
Dnr KS 2016/0834 
 

- Medborgarförslag om cykelbana från Harby genom 
Trekanten samt samhällsbyggnadsnämndens svar 
Dnr KS 2016/0865 
 

- Medborgarförslag om kostnad för transport av avliden samt 
omsorgsnämndens svar 
Dnr KS 2016/0993 
 

- Medborgarförslag om utegym i Smedby samt kultur- och 
fritidsnämndens svar 
Dnr KS 2016/0998 
 

- Medborgarförslag om renovering av befintlig squashhall samt 
kultur- och fritidsnämndens svar 
Dnr KS 2016/1010 
 

- Återtagande av medborgarförslag om jämlik friskvård för alla 
anställda i Kalmar kommun 
Dnr KS 2016/1180 
 

- Motion från Thoralf Alfsson (SD) om att fira 500-
årsjubileum av Gustav Vasas landstigning på Stensö 
Dnr KS 2016/1221 
 

- Motion från Björn Brändewall (L) - Erbjud personalcykel 
med bruttolöneavdrag 
Dnr KS 2016/1222 
 

- Medborgarförslag om att bygga infartsparkeringar under 
vattnet 
Dnr KS 2016/1227 
 

- Motion från Inger Hilmansson (L) - Öppna data för ökad 
demokrati och tillväxt 
Dnr KS 2016/1235 
 

- Motion från Pelle Sederkvist (M) om Business Region 
Kalmar 
Dnr KS 2016/1257 
 

- Länsstyrelsens i Östergötlands inspektion av 
överförmyndarnämnden i Kalmar kommun 2016 
Dnr KS 2016/1258 
 

- Regionförbundets verksamhetsplan och budget 2017 



 20 (31) 
Kommunfullmäktige 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2017-01-30 

 
Dnr KS 2016/1268 
 

- Medborgarförslag om fria bussresor inom Kalmar kommun 
för pensionärer 
Dnr KS 2016/1277 
 

- Motion från Max Troendlé (MP) om att mobilanpassa vår 
hemsida 
Dnr KS 2017/0012 
 

- Motion från Jonas Lövgren (M) angående barnäktenskap 
Dnr KS 2017/0039 
 

- Motion från Christina Fosnes (M), Carl-Henrik Sölvinger (L) 
och Christopher Dywik (KD): Digital agenda för Kalmar 
kommun 
Dnr KS 2017/0040 
 

- Motion från Carl-Henrik Sölvinger (L) om att omlokalisera 
delar av kommunens förvaltningar 
Dnr KS 2017/0042 
 

- Medborgarförslag om ny gång- och cykelväg mellan Oxhagen 
och skolan på Brofästet 
Dnr KS 2017/0021 
 

- Kompletterande fråga från kommunens revisorer gällande 
förmånsbeskattning 
Dnr KS 2016/1188 
 

- Granskning av omsorgsnämndens resursplanering 
och bemanning 
Dnr KS 2017/0025 
 

- Granskning av omsorgsnämndens arbete för minskad ohälsa 
bland anställda 
Dnr KS 2017/0026 
 

 

§ 17 

Interpellation från Inger Hilmansson (L): Barn som faller 
mellan stolarna 
Dnr KS 2016/1241 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Inger Hilmansson (L) får ställa följande interpellation 
till kommunalrådet Dzenita Abaza (S): 
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Det finns ett tydligt samband mellan barns psykiska hälsa och deras 
utbildningsresultat. Tidiga insatser kan stärka barns självförtroende och tillit till 
vuxenvärlden och samtidigt spara kostnader och lidande för den enskilde och 
samhället. 
     
År 2008 startade i Kalmar kommun ett projekt ”Vardagsnära Insatser i Tydlig 
Samverkan” (VITS). Det var ett samarbete mellan landsting och kommun med syfte 
att tidigt i skolan fånga barn med psykosocial problematik och ge stöd till både barn 
och föräldrar. Det var en mycket vällovlig och väl underbyggd satsning, men den 
utvärderas år 2012, med det nedslående beskedet, att väldigt få barn hade ingått i 
denna samverkan. Det är förvånande, då man visste att 10- 15 % barn under 18 år 
hade någon form av problematik. Beräknade behov av insatser var mellan 600 - 1300 
barn för Kalmar kommun. År 2011 gjorde 260 (2 %) Kalmarbarn under 18 år nybesök 
på Barn- och Ungdomspsykiatriska kliniken! Man beslutade att ge VITS en fortsatt 
chans, men det visade sig att projektet sen bara upphört. Det har dock varit svårt att få 
grepp om den samordning som kommit i stället. 
 
Efter många år och olika projekt som avlöst varandra, visar senaste revisionen att det 
fortfarande saknas en samlad uppföljning och att samverkans-överenskommelser inte 
efterlevs fullt ut. Alltför många barn hamnar mellan stolarna och löper stor risk att 
drabbas av framtida psykosociala problem. Ett av tio barn mellan 10 och 18 år har idag 
upplevt psykisk ohälsa och det är också den främsta orsaken till sjukfrånvaro. Några 
barn måste omhändertas av kommunen i t.ex. familjehem där den viktigaste 
skyddsfaktorn är en bra skolgång. Liberalerna har föreslagit SkolFam som en social 
investering och många kommuner har gjort denna lyckade prioritering. 
 
Hur stödjer Kalmar kommun dessa barn i deras skolgång?  
 
Vi måste klara av att både tidigt fånga upp barn med olika skyddsbehov och samtidigt 
ge de av samhället omhändertagna barnen en fungerande utbildningssatsning och mina 
frågor är: 
  
Var i kommunen, finns det samordnade ledningsansvaret och det samlade ansvaret för 
tidiga åtgärder, och uppföljning av barns psykiska hälsa? 
 
Vilket stöd får Kalmars familjehemsplacerade barn i sin skolgång och vilka 
dokumenterade möjligheter till resultat, ger kommunen dessa barn i jämförelse med 
icke omhändertagna barn? 
    
 
Dzenita Abaza (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
 

- Var i kommunen, finns det samordnade ledningsansvaret och det samlade 
ansvaret för tidiga åtgärder, och uppföljning av barns psykiska hälsa? 

 
Inom barn och ungdom är bl. a. ansvaret fördelat enligt skollagen, det vill säga 
förskolechef och rektor ansvarar för barn/elever. Rektor har kontinuerlig uppföljning 
genom elevhälsan (EHT) där följande yrkesgrupper kan ingå skolpsykolog, kurator, 
skolsköterska, specialpedagog, mentor och skolläkare. För barn och ungdom finns 
även en central samordnare – chef för central elevhälsa, vilken är samordnare för barn 
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med särskilt stöd. Genom täta uppföljningar via EHT (skolan) och barngenomgångar 
(förskolan) kan tidiga insatser och stödbehov fångas upp. 
 
Inom skola och förskola har samtlig personal även ett krav på att anmäla oro kring ett 
barn/elev till socialtjänsten vid misstanke av att ett barn far illa. Oron kan komma att 
vara bland annat psykisk ohälsa. 
 
Vidare så fångas oro tidigt upp genom närvaro i skolan som återapporteras till 
huvudmannen för uppföljning. En utredning påbörjas vid frånvaro och även här kan 
det uppdagas psykisk ohälsa som en faktor till skolfrånvaro vilket skolan och 
huvudmannen då agerar kring. 
 
Skola, BUP och socialtjänst samverkar kring psykisk ohälsa och under 2017 skall 
revidering ske gällande samverkansdokumentet. 
 
Utifrån reglementet för socialnämnden har socialnämnden ett ansvar för att arbeta 
med såväl förebyggande som med riktade insatser för barn och unga som far illa. 
Socialnämnden ska utifrån sitt uppdrag samverka med andra myndigheter. Samverkan 
sker mellan skola, socialtjänst, BUP samt landstingets barn- och ungdomshälsa. 
Kalmar kommuns revisorer har via EY nyligen granskat hur styrning och samverkan 
ser ut avseende tidiga insatser för barn och unga med psykisk ohälsa. Både 
socialnämnden, barn och ungdomsnämnden och Södermöre kommundelsnämnd har 
svarat på revisionsrapporten och redovisat åtgärder som kan stärka samverkan 
ytterligare. En åtgärd är att det under 2017 kommer att göras en revidering av gällande 
samverkansdokument kring barn med psykisk ohälsa.  
 
Samverkansavtal utgör en viktig funktion i att samordna ledningsansvaret. 
 

- Vilket stöd får Kalmars familjehemsplacerade barn i sin skolgång och vilka 
dokumenterade möjligheter till resultat, ger kommunen dessa barn i jämförelse 
med icke omhändertagna barn? 

 
Familjehemsplacerade barn i Kalmar kommun får samma stöd som övriga 
barn/elever. Det vill säga ett individuellt anpassat stöd utefter barnets/ elevens behov 
och lagstöd, se ovan svar. 
 
När en familjehemsplacering görs folkbokförs barnet i den kommun där 
familjehemmet är beläget. Socialnämnden arbetar gentemot skolhuvudmannen i den 
kommun där barnet är placerad. I den genomförandeplan som upprättas av 
socialnämnden för varje placerat barn beaktas varje barns individuella behov av stöd i 
skolgången. Genomförandeplanen följs upp var 6:e månad i samband med att beslut 
om fortsatt behov av placering övervägs. 

§ 18 

Interpellation från Carl-Henrik Sölvinger (L): Dags för en 
servicegaranti för företagare? 
Dnr KS 2016/1239 
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Kommunfullmäktige beslutar att Carl-Henrik Sölvinger (L) får ställa följande 
interpellation till socialnämndens ordförande Roger Holmberg (S): 
 
För att få servera alkohol till allmänheten behöver du ett serveringstillstånd. 
 
Enligt Kalmar kommuns hemsida och antagna riktlinjer är ”Normal handläggningstid 
för stadigvarande serveringstillstånd är ca 6-8 veckor under förutsättning att ansökan 
är komplett när den lämnas in. För ett tillfälligt serveringstillstånd till allmänheten är 
handläggningstiden ca 4-6 veckor. För ett tillfälligt serveringstillstånd till slutet sällskap 
är handläggningstiden ca 10-14 arbetsdagar.” 
 
Nyligen presenterade Näringslivets regelnämnd sin rapport över Kalmar län. För att 
kunna jämföra kommunernas avgiftsnivå har man använt ett företagsexempel. Av 
rapporten framgår att Kalmars avgift för serveringstillstånd för exemplet är 10.820 kr. 
Bara Borgholm är dyrare i Kalmar län med en avgift på 11.000 kr. Snittet för länet är 
8.500 kr. Kommunens avgiftsuttag ska enligt våra riktlinjer baseras på självkostnads- 
och likställighetsprincipen. 
 
Av rapporten framgår vidare att Kalmar 2012 haft en servicegaranti på 40 dagar. 2016 
har man inte längre någon servicegaranti och handläggningstiden i snitt uppges till 3 
veckor. 
 
Vi är samtidigt helt överens om i denna församling att vi vill förbättra företagsklimatet 
och servicen till företagare i Kalmar. Glädjande nog klättrar Kalmar i Svenskt 
näringslivs ranking gällande företagsklimat, vilket innebär att mycket bra arbete redan 
görs för att förbättra företagsklimatet i Kalmar kommun. Men just när det gäller 
service till företagare, så är det ett av få områden där kommunen försämrar sin 
ranking. 
 
Näringslivets regelnämnd föreslår att alla kommuner bör ha servicegaranti för 
serveringstillstånd och att kommunen bör ta maximalt 3 veckor på sig för att fatta 
beslut. 
 
Med anledning av ovanstående frågar jag: 
 
Är du beredd att återinföra en servicegaranti i riktlinjerna för 
alkoholserveringstillstånd? 
 
Varför är handläggningstiden i Kalmar dubbelt så lång som det Näringslivets 
regelnämnd föreslår? 
    
 
Roger Holmberg (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
 
Tack Carl-Henrik för din interpellation i denna viktiga fråga.  
Tillståndsenheten har under 2016 hanterat 62 ansökningar gällande serveringstillstånd 
uppdelat enligt följande: 
 
Antal ärenden 
Permanent tillstånd till allmänheten 13 stycken 
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Tillfälliga tillstånd till allmänheten 11 stycken 
Tillfälliga tillstånd till slutna sällskap 16 stycken 
Utökad serveringstid   6 stycken 
Utökad serveringsyta 16 stycken 
 
När en ansökan inkommer till tillståndsenheten skickas ett svarsbrev på att ansökan 
inkommit och begäran om eventuell komplettering av ansökan till sökande. Om 
tillräckligt underlag finns i ansökan skickas även remisser ut till samtliga 
remissinstanser så som Skatteverket, Polismyndigheten, Brandkåren och 
Samhällsbyggnadskontorets miljöenhet.  
 
Under tiden remissförfarandet och granskning påbörjats av ansökan har sökanden 
möjlighet att skriva kunskapsprov i alkohollagstiftning, vilket är ett krav i gällande 
lagstiftning. I vissa fall vill sökanden avvakta med kunskapsprovet till 
remissinstansernas yttrande inkommit. Nedan finns en sammanställning på snittiden 
från att ett ärende öppnats till beslut fattats. 
 
Från ärendet öppnades till beslut  
Permanent tillstånd till allmänheten 13 dagar 
Tillfälliga tillstånd till allmänheten 41 dagar 
Tillfälliga tillstånd till slutna sällskap 10 dagar 
Utökad serveringstid 40 dagar 
Utökad serveringsyta 32 dagar 
 
Men det är ett flertal parametrar ytterligare som man vid en bedömning av 
handläggningstiden måste ta hänsyn till som ligger utanför tillståndsenhetens påverkan. 
  
Kompletteringar av ansökan från den sökande. 
Genomfört kunskapsprov 
Kommunicering av remissyttranden som kan gå den sökande emot i beslutet (§ 17 
Förvaltningslag (1986:223))  
 
För att göra en rättvis bedömning av handläggningstiden måste snittiden mätas från 
det sökande kommit in med en komplett ansökan, genomfört kunskapsprovet och 
besvarat eventuella frågor runt remissyttrandena (se tabell nedan). Att forcera 
handläggningen utan att ta hänsyn till detta skulle tumma på en rättsäker hantering av 
beslutsprocessen.  
Från ärendet är komplett från sökande till beslut  
Permanent tillstånd till allmänheten   3 dagar 
Tillfälliga tillstånd till allmänheten 13 dagar 
Tillfälliga tillstånd till slutna sällskap   5 dagar 
Utökad serveringstid   5 dagar 
Utökad serveringsyta   7 dagar 
 
Carl-Henrik tycker att servicegaranti borde införas för serveringstillstånd. Om inte den 
garanterade handläggningstiden hålls ska kommunen återbetala en del av 
ansökningsavgiften. Tillståndsenhetens verksamhet ska vara självfinansierad, det kostar 
inte mindre för att ärendet tar längre tid. Handläggningstiden är beroende av, förutom 
de orsaker som nämnts ovan hur snabbt remissinstanserna Skatteverket, 
Polismyndigheten, Brandkåren och Samhällsbyggnadskontorets svarar på 
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remissförfrågningarna. Under 2016 har 62 beslut expedierats av tillståndsenheten. Från 
det att ansökan bedömts komplett, från sökanden till beslut har tiden varierat mellan 3-
13 dagar. Med ett sådant resultat torde en servicegaranti inte vara aktuell. 
 
I Näringslivets regelnämnds rapport finns två fel gällande Kalmar kommun. Kalmar 
kommun har aldrig haft servicegaranti i riktlinjerna och ansökningsavgiften för 
stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten är 8 820 kr. 
 
Ansökningsavgift för stadigvarande serveringstillstånd Kalmar län 
Borgholm              11 000 kr 
Emmaboda               7 600 kr 
Hultsfred                   8 000 kr 
Högsby                     8 000 kr 
Kalmar                      8 820 kr 
Mönsterås                 6 000 kr 
Mörbylånga               9 000 kr 
Nybro                        8 800 kr 
Oskarshamn   7 600 kr 
Torsås                       7 300 kr 
Vimmerby                  9 500 kr 
Västervik                10 000 kr 
 
En kommuns tillståndsverksamhet ska vara självfinansierad. I Kalmar arbetar två 
heltidstjänster enbart med tillståndsgivning och tillsyn över alkoholservering, 
folkölsförsäljning, tobaksförsäljning och försäljning av receptfria läkemedel. Flera av 
länets mindre kommuner köper dessa tjänster genom sammarbetsavtal med 
närliggande kommuner eller också delas tjänsten med någon annan verksamhet i 
kommunen, vilket borde betyda att Kalmar kommuns kostnad borde ligga betydligt 
högre än länets andra kommuners tillståndsverksamheter. Men som framgår av 
tabellen ovan är kostnaden för ett permanent serveringstillstånd till allmänheten 
ganska samlad och Kalmars kommuns avgift är inte på något sätt uppseendeväckande. 

§ 19 

Interpellation från Daphne Thuvesson (MP): Många 
klimatinitiativ - hur nära målet är vi? 
Dnr KS 2017/0086 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Daphne Thuvesson (MP) får ställa följande 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan Persson (S), överlämnad till 
kommunalrådet Bertil Dahl (V): 
  
Kalmar Kommun har ett tydligt mål att vara fossilbränslefritt till 2030 – då ska det 
vara noll utsläpp från fossilbränsle. Detta är ett viktigt delmål om vi ska nå Sveriges 
långsiktiga mål att senast år 2045 inte ha några nettoutsläpp av växthusgaser till 
atmosfären. (Miljömålsberedningen betänkande). 
  
I Energibalans 2012 Kalmar Kommun finns grundläggande information om 
kommunens energianvändning.  Den sektorn som använder mest och som knappt har 
minskat (eller ökat markant beroende på hur man mäter) sen 1990 är transport. Även 
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om det finns en del osäkerhet i statistiken är det klart att transport sektorn är den störa 
utmaningen. 2012 släppts ut 104 kton CO2-ekv från transport sektor. Det är det som 
ska bort/ersättas till 2030. 
  
För att nå målet måste vi minska utsläppen från resor och transporter. (Miljön i 
Kalmar Bokslut 2015) För att lyckas med det behöver vi en transportplan. 
Samhällsbyggnadskontoret har haft uppdraget i flera år. I interpellationssvar från 
Mattias Adolfson (20161219) har samhällsbyggnadskontoret inte arbetat med uppdrag 
att revidera transportplanen på grund av personalbrist och kan inte presentera en 
tidsplan för arbetet innan en handlingsplan för trafik-planeringen och trafikplanerarna 
är framtagen. Detta är enligt Mattias Adolfson “ett viktigt uppdrag” men tydligen inte 
ett som är prioriterat. Vi har inte ens en plan för hur vi ska ta fram en plan! 
  
Men som Anders Andersson påminde i sitt svar (20161128) arbetet står inte stilla i 
väntan på en transportplan, mycket har gjorts. 
 
Han listar: 

- ett Klimatkompensationssystem är introducerat, 
- en färdplan 2020 har tagits fram som alla förvaltningar arbetar efter, 
- bruttolöneavdrag för miljövänliga personbilar har införts och en ny mötes- och 

resepolicy har tagits fram.  
- el- och biogasbilar premieras vid leasing  
- en ny upphandling ger 100 % förnyelsebart bränsle av våra godstransporter 

med hjälp av HVO-bränsle som nu blir därmed helt klimatneutralt 
- Kalmar har aktivt verkat för biogas i KLT:s kollektivtrafikupphandling,  
- byggt upp en transportcentral som minskat antalet interna transporter, 
- stimulerat till ökade cykling genom Kalmar cykelstad,  
- i samarbete med KLT förbättrat kollektivtrafiken,  
- öppnat en elbilspool för allmänheten och investerat i laddningsstolpar 
 

Alla dessa initiativ förväntas bidra till att utsläpp av fossil koldioxid ska minska. En 
redovisning av hur mycket och till vilken grad förväntningar har införlivats behövs för 
att veta om åtgärder är effektiva och i vilken grad de tillsammans kommer att nå målet 
– noll fossilutsläpp i Kalmar kommun 2030.  
  
Frågor som jag vill ställa till kommunstyrelses ordförande Johan Persson: 
  
1. Hur mycket fossilt koldioxid släpps ut i Kalmar idag i ton CO2 equivalenter per 
sektor som använder oljeprodukter  – transporter (flyg, väg, spårbunden), jordbruk, 
industri, övrigt.  
  
2. Hur mycket CO2 utsläpp minskning har varje åtgärd listad ovan bidragit till sektor 
för sektor och vad finns det för planer/åtgärder för att förbättra måluppfyllelsen? 
    
 
Bertil Dahl (V) lämnar följande svar på interpellationen: 
 
Ett grönare Kalmar är en av våra politiska prioriteringar. Kalmar ska vara ledande i 
miljöarbetet. Hur vi tar hand om miljön avgör vår och våra barns livskvalité. 
Miljöfrågorna ska och måste finnas med i hela kommunens arbete och på alla plan.  
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Kalmar ligger långt fram i de flesta miljöfrågor. I exempelvis Miljöbokslutet för 2015 
redovisades en positiv lägesrapport. Miljöbokslutet för 2016 kommer att redovisas 
under mars månad.  I interpellationen finns en uppräkning av några av många 
omfattande insatser som vi har genomfört och som vi arbetar med. En viktig fråga är 
vårt mål att Kalmar kommun ska vara fossilbränslefritt 2030.    
 
Svar på dina frågor: 
 
Hur mycket fossilt koldioxid släpps ut i Kalmar idag i ton CO2 ekvivalenter per sektor 
som använder oljeprodukter – transporter (flyg, väg, spårbunden), jordbruk, industri, 
övrigt.  
 
Svar: En sammanställning av de fossila koldioxidutsläppen i kommunen som helhet 
görs vart fjärde år i och med den länsgemensamma Energibalansen. Den senaste 
gjordes 2014 avseende data för 2012. Nästa Energibalans är planerad att genomföras 
2018, och då redovisas 2016 års siffror. 
  
Hur mycket CO2-utsläpp minskning har varje åtgärd listad ovan bidragit till sektor för 
sektor och vad finns det för planer/åtgärder för att förbättra måluppfyllelsen? 
 
Svar: När det gäller kommunens egna koldioxidutsläpp finns möjligheter att mäta 
minskningar från direkta åtgärder. Till exempel kommer övergången till HVO i 
kommunens egna tunga transporter innebära en 35-procentig minskning av 
kommunens egna utsläpp. KLT:s upphandling kommer innebära att kollektivtrafiken 
blir fossilfri till 93 %. Samlastningscentralen minskar kraftigt antal transporter och 
utsläpp. 
 
Aktiviteter av mer indirekt art, som till exempel syftar till att ändra människor 
beteende är mer komplexa och svårare att mäta exakt. Exempel är den ökade cykling 
som vi de senaste åren sett att Kalmar cykelstad bidragit till och den fördubbling av 
privat användning av dELbilspoolen som vi noterade under 2016. 
 
Under 2017 kommer vi att intensifiera arbetet med sikte på målet att alla 
samhällsbetalda transporter ska vara klimatneutrala 2020. Inom ramen för kommunens 
miljöbokslut ska vi se över möjligheten till koldioxidberäkningar kopplade till detta 
mål. Vi kommer också följa upp hur reseintensiva verksamheter arbetar med 
kommunens mötes- och resepolicy. 
 

§ 20 

Interpellation från Björn Brändewall (L): Ställ krav på 
kontanthantering 
Dnr KS 2017/0089 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Björn Brändewall (L) får ställa följande interpellation 
till kommunalrådet Bertil Dahl (V): 
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Jag har tidigare interpellerat, i januari 2014 och i april 2014, om de problem 
Kalmarborna får när bankerna alltmer slutar att hantera kontanter. Intresset hos Johan 
Persson (S), som jag då riktade mig till, var svalt, men problemen består. 
 
Ideella föreningar får ofta in pengar på olika aktiviteter – fika, lotterier, loppisar etc. 
Det blir mycket pengar fast i små valörer, som ingen vill ta emot – utom möjligen till 
en saftig avgift som äter upp hela föreningens förtjänst. Vi har innan jul kunnat läsa 
om de problem Lions i Kalmar har fått på grund av detta. När lokala bankkontor 
stängs eller helt slutar med kontanter innebär det att handlare på landsbygden i 
praktiken tvingas agera bank, vilket är kostsamt att göra på ett säkert sätt. Ytterst kan 
detta bli ett hot mot lokalhandelns redan utsatta existens. 
 
När bankerna gör det allt svårare att betala kontant, blir folk mer eller mindre tvungna 
att betala med kort. Det har sina nackdelar. Forskning visar att människor lättare 
släpper igenom stora utgifter om de betalas elektroniskt. Det gör inte lika ont att 
förlora pengarna om vi inte fått se eller hålla i dem. Det kontantlösa samhället bidrar 
alltså till att människor förlorar kontroller över sin privatekonomi, fastnar i lyxfällor 
och sen skuldsätter sig med snabba lån. Kortköp gör även våra privatliv utlämnade. 
När datorer får kartlägga kunders miljontals köp kan de hitta mönster och dra 
slutsatser om dig som skulle göra Sherlock Holmes grön av avund. 
 
Kalmar kommun skulle i sina val av samarbetspartners kunna villkora avtalen med 
krav på tillgänglighet och service, däribland kontanthantering. Som en stor aktör har 
kommunen stort inflytande och borde stå upp för våra invånare när enskilda 
människor står maktlösa inför storföretags intressen. 
 
De problem jag varnade om för tre år sedan har nu drabbat Lions och lokalhandlare. 
Sedan kontantproblemen blev riksnyhet har Vänsterpartiet profilerat sig. I ett 
pressmeddelande i december levererade du, Bertil Dahl, m.fl. en ”utmaning” till 
bankerna att erbjuda kontanthantering. Så välkommet, att Vänsterpartiet drivit denna 
fråga i flera år! Det sa du inget om under någon av mina interpellationsdebatter 2014. 
Men från en av Kalmars mäktigaste politiker bör vi kunna förvänta oss mer än bara ett 
pressmeddelande. 
 
Är du redo att gå från ord till handling? 
 
Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga: 
 
Är du redo att verka för Kalmar kommun, på egen hand eller tillsammans med andra 
kommuner, ställer krav i upphandlingspolicyer och dylikt, att banker som kommunen 
arbetar med ska erbjuda kommuninvånarna kontanthantering?  
    
 
Bertil Dahl (V) lämnar följande svar på interpellationen: 
 
Vänsterpartiet har länge drivit frågan om samhällets ansvar för en kontant-hantering 
som är tillgänglig för alla. Vi menar att det behövs en lagändring så att bankerna måste 
upprätthålla kontanthanteringen. Tyvärr har det inte funnits någon politisk majoritet 
för detta. 
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Även om vi mer och mer går mot ett kontantlöst samhälle, så kommer kontanter att 
finnas kvar i samhället under mycket lång tid. Det finns inga politiska beslut att ta bort 
kontanterna i samhället. Trots detta tar storbankerna bort kontant-hanteringen. 
Samtidigt stängs bankkontor och uttagnings-automaterna blir allt färre. Det är högsta 
lönsamhet som gäller. Kundernas önskemål tycks inte komma i första hand. Det gäller 
för bankerna att tjäna så mycket pengar som möjligt. 
 
Ska bankerna bestämma om vi ska ha tillgång till kontanter eller inte? 
 
Speciellt drabbas landsbygden. Många på landet måste åka långt för att ta ut kontanter, 
många av dessa är 65 år eller äldre. Föreningsliv, mindre företag och privatpersoner 
som hanterar kontanter får allt större problem. Livsmedelsaffärer får allt mer 
omfattande ansvar för kontanterna, som banken egentligen borde ha ansvar för. Det 
behövs ett samhällsansvar för denna centrala demokratifråga. Det behövs en 
lagändring.  
 
Mycket av bankernas verksamhet styrs från centralt håll, men de lokala bankkontoren 
borde känna sina kunder och förstå att servicen med kontanthanteringen är viktig och 
behövs. Därför har vi i Vänsterpartiet i Kalmar efterlyst lokala initiativ från ”våra” 
banker. De borde lyssna på kunderna och öppna för kontanthanteringen. De har allt 
att vinna på det! Det är dags för bankerna att agera och visa på lite gräsrotstänkande. 
Mycket av pengarna i banken kommer från regionens invånare.  
 
Svar på din fråga: 
 
Kommunen kan i samband med upphandling ställa olika krav som avser kommunens 
verksamhet. Det är svårare att ställa krav med hänsyn till kommuninvånarna. Vi har 
lagt ett uppdrag i årets budget om en revidering av vår upphandlingspolicy och 
uppförandekod. Där kan vi ta upp frågan om krav på någon form av kontanthantering. 
Vi kommande upphandlingar, där banker kan vara inblandade, är det min uppfattning 
att vi ska ställa de krav om kontanthantering som är möjliga. 

§ 21 

Interpellation från Carl-Henrik Sölvinger (L): Ny teknik - nya 
möjligheter? 
Dnr KS 2017/0090 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Carl-Henrik Sölvinger (L) får ställa följande 
interpellation till omsorgsnämndens ordförande Michael Ländin (S): 
 
Ny teknik skapar nya spännande möjligheter inom välfärden både för oss som 
kommuner och för enskilda omsorgstagare. Ett av dessa områden är möjligheten till 
nattlig tillsyn via kamera. 
 
För den enskilde kan det innebära färre fysiska besök (och av färre personer) om 
natten och därmed ge en möjlighet till ostörd nattvila. Även om besöken görs med 
största möjliga hänsyn finns risken för att man stör den enskilde. Det räcker med att gå 
till sig själv för att inse hur det skulle vara om någon plötsligt befann sig i mitt sovrum 
mitt i natten, ibland flera gånger per natt. Personligen skulle jag föredra kameran. 
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I omsorgsnämndens verksamhetsplan för 2017 står följande mål att finna: ”Fler 
omsorgstagare ska känna inflytande, delaktighet och uppleva självbestämmande i 
verksamheten.” Att kunna välja mellan personlig tillsyn eller tillsyn via kamera som 
metod torde kunna bidra till detta mål. Men för att kunna välja behöver möjligheten 
vara känd. 
 
Ser man till vinsterna för kommunen är Västerås är ett gott exempel på en kommun 
som kommit långt avseende e-tjänster inom sin omsorg. Där används bl.a. nattlig 
tillsyn via kamera flitigt. Västerås kommuns kostnad för detta är 65 kr per tillsyn via 
kamera. Kalmars kostnad per tillsyn genom personligt besök är 170 kr. Skillnaden 
mellan personliga besök och tillsyn med kamera räknat på det genomsnittliga antalet 
tillsyner per brukare och månad skulle kunna innebära en besparing på över 80 000 kr 
per ärende i Kalmar. Detta om vi utgår från Västerås kostnader för tillsyn via kamera.  
 
Över 1000 personer har beslut om insatser genom hemtjänsten i Kalmar kommun så 
det finns en tydlig målgrupp. Enligt uppgift på senaste tillgänglighetsrådet har bara 10 
omsorgstagare i Kalmar valt trygghetskamera. Förutom de positiva effekterna som 
ostörd nattvila innebär görs även en ekonomisk besparing för kommunen då den 
enskilde väljer trygghetskamera. Pengar som kan användas till annan omsorg. 
 
Precis som många andra hade jag mina tvivel om detta kunde vara en bra lösning 
särskilt ur integritetssynpunkt men efter att ha fått systemet förevisat för mig vändes 
mina tvivel till en stark optimism för att nattlig tillsyn via kamera har en plats i Kalmars 
framtida omsorg. Det är viktigt att visa systemet, svara på frågor och informera äldre 
om möjligheten till att få nattlig tillsyn utförd med kamera som metod. 
 
Med anledning av ovanstående frågar jag: 
 
Hur många omsorgstagare har idag biståndsbeslut om nattlig tillsyn? 
 
Vilka insatser görs och kommer att göras för att fler ska välja att få sin nattliga tillsyn 
via kamera? 
    
 
Michael Ländin (S) lämnar följande förslag på interpellationen: 
 
Det är idag ca 160 personer som har beslut på nattinsatser av olika slag. Besluten om 
nattinsatser kan variera och det är allt i från tillsyn till att det behövs insatser av två 
personal. Det är omsorgstagarens behov som är avgörande.  
 
För varje enskild omsorgstagare så görs en genomförandeplan där verkställigheten går 
igenom vilka insatser som ska utföras och hur dom ska utföras. När man gör en 
genomförandeplan så ser man också om det är möjligt att insatsen kan utföras med 
”tillsyn” och då erbjuds omsorgstagaren möjligheten att få den utförd med nattkamera 
istället för personligt besök. Omsorgstagaren får då skriva på ett medgivande att hen 
tillåter att tillsynen utförs med nattkamera och bestämmer också vilka tider tillsynen 
ska utföras med kameran. 
 
När det gäller en bredare informationsspridning så finns information i broschyren 
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”Vård och omsorg i Kalmar Kommun” där det informeras om: 
 
“Nattillsyn med kamera”  
Du som är beviljad nattillsyn kan numera välja att få tillsynen med kamera. Med 
kameratillsyn slipper du riskera att väckas nattetid i samband med tillsynsbesök. 
Kameran är endast aktiverad under den tid du bestämmer i samråd med din 
biståndshandläggare, övrig tid befinner sig kameran i viloläge.” 
  
Samtliga nya omsorgstagare som har beviljade nattinsatser får också information via 
verkställande hemtjänstenhet om att det är möjligt att välja nattkamera som ett 
alternativ till att få insatsen tillsyn verkställd. 
 
Samtliga tidigare beviljade ärenden som har nattillsyn får erbjudande om nattkamera 
vid uppföljning av insatserna. 
 
Information finns även på träffpunkter och på samtliga platser där broschyren ”Vård 
och omsorg i Kalmar Kommun” finns att tillgå. Vi har dessutom haft pressvisningar 
och visat nattkameror och GPS-klockor på den årliga seniormässan i Kalmar. Självklart 
har vi även informerat och demonstrerat på kommunala pensionärsrådet. 
   

 


	Tid
	Plats
	Omfattning
	Beslutande
	Sekreterare
	Justeras
	Utdelning av Kalmar kommuns interna jämställdhetspris och Kalmar kommuns tillgänglighetspris
	§ 1
	Val av protokollsjusterare
	Beslut

	§ 2
	Fråga från Christopher Dywik (KD): Ska religionsfobi förhindra barnens rätt till en meningsfull fritid?
	§ 3
	Fråga från Carl-Henrik Sölvinger (L): Fler konsulter på socialförvaltningen?
	§ 4
	Fråga från Björn Brändewall (L): Åtgärder för att upptäcka dolda eller planerade barnäktenskap
	§ 5
	Fråga från Christopher Dywik (KD): Specialpedagoger - en viktig stödfunktion
	§ 6
	Interpellation från Björn Brändewall (L): Hur kompenserar Kalmar kommun för nedskärningar inom LSS?
	§ 7
	Godkännande av Kalmar Öland Airport AB:s köp av andel i Törneby solcellspark
	Handlingar
	Bakgrund
	Beslut

	§ 8
	Godkännande av Kalmar Energi Värme AB:s deltagande i nyemission av aktier i More Biogas Småland AB
	Handlingar
	Bakgrund
	Överläggning
	Beslut
	Protokollsanteckningar

	§ 9
	Upphävande av magnetfältspolicyn
	Handlingar
	Bakgrund
	Beslut

	§ 10
	Försäljning av fastigheten Brandvakten 7, gamla brandstationen, till Glebe Fastighets AB
	Handlingar
	Bakgrund
	Överläggning
	Beslut
	Protokollsanteckningar

	§ 11
	Kalmar kommuns Belysningsprogram 2016 Unika Kalmar
	Handlingar
	Bakgrund
	Överläggning
	Beslut

	§ 12
	Motion från Per Dahl (M) och Kajsa Hedin (M): Cykelparkeringshus i anslutning till järnvägsstationen
	Handlingar
	Bakgrund
	Överläggning
	Beslut

	§ 13
	Avsägelse samt fyllnadsval som ledamot i barn- och ungdomsnämnden samt ersättare i styrelsen för Kalmarsunds gymnasieförbund efter Erik Holm (S)
	Handlingar
	Beslut

	§ 14
	Fyllnadsval som ledamot i Kalmar Science Park AB efter Malin Anell (S)
	Handlingar
	Beslut

	§ 15
	Roland Petersons (S) avsägelse från uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige, ledamot i samhällsbyggnadsnämnden samt ersättare i Södermöre kommundelsnämnd
	Handlingar
	Beslut

	§ 16
	Anmälningsärenden
	§ 17
	Interpellation från Inger Hilmansson (L): Barn som faller mellan stolarna
	§ 18
	Interpellation från Carl-Henrik Sölvinger (L): Dags för en servicegaranti för företagare?
	§ 19
	Interpellation från Daphne Thuvesson (MP): Många klimatinitiativ - hur nära målet är vi?
	§ 20
	Interpellation från Björn Brändewall (L): Ställ krav på kontanthantering
	§ 21
	Interpellation från Carl-Henrik Sölvinger (L): Ny teknik - nya möjligheter?

